

CPRN Review of Regional and Rural Programs Shows the Value of Community-Based Approaches

March 6, 2008 – Federal and provincial governments in Canada and their counterparts in other jurisdictions have struggled with the challenge of reversing rural depopulation and strengthening rural and regional development. Responses have varied and had varying degrees of success. Four approaches have marked government policy and program activity: using primarily economic instruments; innovation and technology development; community economic development and the social economy; and, community development and capacity building.

A new study, ***A Review of Rural and Regional Development Policies and Programs***, by CPRN Research Associate Mark Goldenberg describes innovative approaches in policies and programs for rural and regional development from 13 jurisdictions in Canada, Europe and the United States.

The study, prepared for the Newfoundland and Labrador Federation of Labour (NLFL), finds that new governance models are increasingly being adopted by governments. For example, partnerships among governments, communities, voluntary organizations and others; greater devolution to the regional or local level; and new roles for governments as an “enabler” or “convenor” as well as the sharing of power with the community have become a common and necessary approach.

Goldenberg suggests that successful initiatives are those which use “holistic community and place-based approaches” involving the local community and its citizens. This helps to “create and build on local assets and resources, while bringing other resources to bear.” Governance, including consultation, planning, networking and delivery, must involve the local community, citizens, the private and non-profit sectors and governments working together.

The NLFL is using the study in a series of public forums to stimulate discussion on how Newfoundland and Labrador should address the social and economic challenges facing the province, and how to ensure that citizens throughout the province share in the economic boom resulting from offshore oil and gas revenues.

To read or download *A Review of Rural and Regional Development Policies and Programs*, [click here](#).

Email your feedback to ConnectingwithCanadians@cprn.org.

► **FRANÇAIS**

s u b s c r i b e

e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network

u n s u b s c r i b e

Roundtable Considers Benefits of Investing in Social Determinants of Health

Do investments in the social determinants of health (such as early childhood development, educational opportunities, the quality of jobs, safe communities, family income) have economic consequences? If so, what particular investments have the strongest relationships with economic outcomes? In April 2007, CPRN, on behalf of the Public Health Agency of Canada (PHAC), convened a roundtable of national and international experts to explore the economic case for financing the social determinants of health, building on the 2006 CPRN paper *Economic Arguments for Action on the Social Determinants of Health*, by David Hay. In this report, ***Developing a Canadian Economic Case for Financing the Social Determinants of Health***, David Hay provides a synopsis of the available research and the roundtable discussion. To read or download the report, [click here](#).



Une analyse des RCRPP portant sur les programmes ruraux et régionaux met en relief la valeur des stratégies communautaires

Le 6 mars 2008 – Le gouvernement fédéral et les provinces au Canada, ainsi que leurs homologues dans d'autres instances législatives, font face au défi de mettre fin à l'exode rural et de renforcer le développement régional et rural. Leurs interventions ont pris diverses formes et elles ont connu des niveaux de succès variables. Les politiques et les programmes gouvernementaux se sont articulés autour de quatre stratégies : recours principalement à des instruments économiques; innovation et développement technologique; développement économique communautaire et économie sociale; et développement communautaire et renforcement des capacités.

Dans une nouvelle étude intitulée ***A Review of Rural and Regional Development Policies and Programs***, l'auteur Mark Goldenberg, associé de recherche aux RCRPP, décrit des stratégies novatrices sur le plan des politiques et des programmes de développement rural et régional qu'ont mises en œuvre 13 instances gouvernementales au Canada, en Europe et aux États-Unis.

Préparée pour la Newfoundland and Labrador Federation of Labour (NLFL), cette étude conclut que les gouvernements adoptent de plus en plus de nouveaux modèles de gouvernance. Par exemple, l'établissement de partenariats entre les gouvernements, les collectivités, les organismes bénévoles et d'autres

► **ENGLISH**

a b o n n e m e n t

e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network

intervenants, le recours plus poussé à des transferts de responsabilités vers le niveau local ou régional, et l'octroi de nouveaux rôles aux gouvernements en tant que « catalyseur » et « rassembleur » de même que le partage de pouvoir, font désormais partie d'une stratégie commune et incontournable.

d é s a b o n n e r

Goldenberg est d'avis que les initiatives couronnées de succès sont celles qui font appel à « des stratégies communautaires holistiques et axées sur la dimension locale », en mettant en cause la communauté locale et ses citoyens. Cette approche contribue à créer et à miser sur des ressources et des atouts locaux, tout en mettant à contribution d'autres ressources. La gouvernance – y compris la consultation, la planification, la constitution de réseaux et l'exécution – doit reposer sur une participation et un effort concerté de la communauté locale, des citoyens, du secteur privé, des organismes à but non lucratif, et des gouvernements.

La NLFL utilise l'étude dans le cadre d'une série de forums publics qui visent à stimuler des échanges sur la façon dont Terre-Neuve et Labrador devrait aborder les défis économiques et sociaux auxquels la province fait face, et sur les moyens à prendre pour s'assurer que tous les citoyens de la province pourront partager les bienfaits de l'essor économique qui résulte de l'exploitation du pétrole et du gaz sous-marins.

Pour consulter ou télécharger *A Review of Rural and Regional Development Policies and Programs*, veuillez [cliquer ici](#).

Faites-nous parvenir vos commentaires par courriel à l'adresse : ConnectingwithCanadians@cprn.org.

Une table ronde considère les avantages d'investir dans les déterminants sociaux de la santé

Des investissements dirigés vers les déterminants sociaux de la santé (comme le développement de la petite enfance, les possibilités de s'instruire, la qualité des emplois, des collectivités sécuritaires, le revenu familial) entraînent-ils des répercussions économiques ? Le cas échéant, quels sont les investissements précis qui comportent les liens les plus étroits avec des réalisations économiques ? En avril 2007, les RCRPP, au nom de l'Agence de la santé publique du Canada, ont convoqué une table ronde constituée de spécialistes nationaux et internationaux pour examiner le bien-fondé économique de financer les déterminants sociaux de la santé, en s'inspirant des conclusions d'un document préparé en 2006 par David Hay, sous le titre *Economic Arguments for Action on the Social Determinants of Health*. Dans son rapport, ***Developing a Canadian Economic Case for Financing the Social Determinants of Health***, David Hay présente une synthèse des recherches disponibles et des délibérations de la table ronde. Pour consulter ou télécharger le rapport, veuillez [cliquer ici](#).